

## SLF bestyrelsesmøde 29. september 2022

Til stede : Finni, Allan, Jesper og Erik

- - **Godkendelse af forrige referat** : ingen bemærkninger.
  - 
  - **Foreningens økonomi (stigende energipriser kan få en betydning)** : Der er en klar opfordring til at vi fortsat tænker energibesparende (EL og varme) når lokalerne benyttes. Der kan komme krav om øget betaling til alle foreninger baseret på forbrug. Finni kunne i øvrigt fortælle at vi fortsat har en fornuftig økonomisk situation.
  - 
  - **Formel ansøgning til festivalklubben om broen ved Vrold Østergård og tilhørende fiskevand** : Allen accepterede en opfordring til at forfatte en henvendelse til festivalklubben angående bro ved Vrold Østergård og fiskevand i øvrigt.
  - 
  - **Gennemgang af vore ønskede mede fiskepladser med Kommunens folk** : Allan Wick , Nicolaj, Allan og Erik gennemgår medepladser langs søen inden der arrangeres en besigtigelse med kommunens folk.
  - 
  - **Aborrefestival og fortsat samarbejde med Effektlageret.**  
Aborrearrangementet var ganske vellykket med rigtig mange besøgende så både Effektlageret og vi ønsker at fortsætte med lignende samarbejder. Tanken om samarbejde med Effektlageret om at øge vores junior og ungdomsaktiviteter blev drøftet uden der dog blev aftalt andet end at vi skal prøve at se hvad der realistisk kan etableres.
- **Eventuel** :

A: Orientering om Vesterlose besøg: Allan sammen med forstkandidat Søren Knudsen for at se på den ulovlige træbeskæring og afbrænding.

B: Høringssvar angående sø mellem Søballe og Galten : Allan formulere et positiv høringssvar.

C: Julemarked på Vestermølle (vor deltagelse ) som sædvanlig , vi har brug for gedder og Aborrer så Bruno kan lave lækkerier til uddeling. Og også gerne frivillige til selve uddelingen.

d: Fuldbro mølle ligger lidt stille men er ikke helt gået i stå. Sagsbehandlingen er ganske grundig.

# Bestyrelsesmødereferat 15. november 2022

*Til stede : Allan, Henrik, Jesper og Erik.*

**Accept af referat fra mødet 29. september. :** Ingen bemærkninger.

**Foreningens økonomi :** Fornuftig og tilsyneladende under kontrol.

**Orientering om medepladser og broanlæg :** Der er aftalt besigtigelse med kommunens folk den 1. december og inden da vil Allan, Nicolej, Allan Vick og Erik den 25. november gennemgå vore ønsker. Vægten lægges på at få pladser så fiskeri bliver attraktiv under alle vindforhold frem for at få rigtig mange pladser.

**Evaluerings af predators cup :** Stor tilfredshed med arrangementet men der er forsømte muligheder for at klubben får lidt mere PR / medlemmer ud af begivenheden. Vi kan og må gøre det bedre næste gang ? Ingen forbehold for at fortsætte samarbejdet .

**Nyt om fiskevand :** Henrik afventer svar fra Jordbjerggård så revision af fiskekortet venter til der er en afklaring .

**Noget om Gudenåsamarbejdet :** Allan kunne orientere om ønsker om yderligere regler for færdsel på åen og søerne. Klar tilslutning til Allans holdning om at være tilbageholdende med regler for adfærd ( som ellers vil være ganske vanskelig at håndhæve).

**Julefrokost og Vestermølle julemarked.:** Erik kunne orientere om ca 11 tilmeldte til julefrokosten og at Bruno igen i år vil trylle i køkkenet til julemarkedet – det bliver vist gedde suppe og aborre nugget – eller noget i den retning .

**Er der noget vi skal mene noget om i forhold til kongressen i DSF:** På grund af Finnis behandling er det kun Allan der deltager , dagsordenen giver ikke anledning til bemærkninger , Allan er blevet opfordret til at stille op til DSFs bestyrelse men takkede nej men ja til et suppleant kandidatur.

**Eventuel:**

**På given foranledning gentages beslutningen om at klubbåden ikke må medtages til saltvand og samtidig indskræpes det at brug at båden sker på eget ansvar med pligt til at give besked hvis der er ting ved båden der ikke fungerer.**

Erik efterlyste klubarrangementer i månederne Januar og Februar uden det afstedkom en masse forslag. Alle syntes vist vi skal gøre noget men om det skal være relevant foredrag eller praktiske aktiviteter som spinner produktion eller fluebinding stod lidt uklart. Næste bestyrelssmøde den 6. december skal vi med fælles hjælp have nogle ideer / forslag på bordet

SLF Bestyrelsesmøde 22. februar 2023

Til stede : alle

## REFERAT

**Godkendelse af referat fra 19. januar : Godkendt uden bemærkninger**

**Evt. bemærkninger til formands beretning (er udsendt) Ingen tilføjelser**

**Hvem vil genopstille ? Alle vil meget gerne genopstille.**

**Fast udlån af lokalerne tirsdage (L'hombre) : OK så længe de nyder en passende mængde øl under spillet.**

**Fastlæggelse af dato for :**

**Sandart Festival 3-4/6 –Aborre Agtig arr. 9/9 – Predators cup 7-8/10.: Noteret og taget til efterretning.**

Eventuelt :

Vil Allan undersøge nærmere om der er grund til at være med i den ædle ørredfond ?

Horndrup Å's gyde potentiale bør forbedres – skal vi søge at arbejde med dette vandløbsprojekt ?

Enighed om at skoleturene skal fortsætte.

Nicolej læser til Fiskekontrolør eksamen – Vi håber det bedste !

- **og så have Finni sørget for en forfriskning inden Generalforsamlingen**

-----

Referat bestyrelsesmøde 16/3-2023

Til stede: Erik, Finni, Jesper, Lennart, Allan

Afbud: Henrik, Peter, Nicolaj

### **Formel aftale om bestyrelses roller 2023**

Bestyrelsen konstituerer sig således:

- Formand: Allan (*Tidl. Næstformand*)
- Kasserer: Finni
- Næstformand: Jesper (*Tidl. Bestyrelsesmedlem*)
- Sekretær: Erik (*Tidl. Formand*)
- Bestyrelsesmedlem & lodsejraftaler: Henrik
- Suppleanter: Peter og Nicolaj
- Hushovmester: Lennart
  - Der ændres ikke væsentligt på fordelingen af de daglige opgaver mellem næstformand, sekretær og formand.

**Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 22. februar samt godkendelse af referat fra generalforsamlingen 22.februar :** Godkendt.

**Økonomi:** Finni orienterer om foreningens økonomi, der er sund og i øvrigt ligner sig selv. Vores kassebeholdning og aktiver er passende ifht. antallet af medlemmer. Der skal følges op med Henrik for at sikre mulig betaling af en lodsejraftale.

**Projekt Medefiskeri samt fiskebroer:** Det overlades til Allan, Erik og Nicolaj at gennemføre dette projekt. Der blev orienteret om det seneste interne møde (tirsdag 14/3) samt vores påmindelse til kommunen.

**Vandløbspleje:** Horndrup å – er det noget vi skal kigge på? Det besluttet, at eventuelle initiativer afventer at vi har andre gode initiativer iværksat, i det kommunens administration vil skulle inddrages i forbedringsprojekter som myndighed.

### **Arrangementer:**

- Vi skal sikre, at vi får fulgt op på arrangementer omtalt på generalforsamling.

- Jesper vil gerne arrangere en fællestur til Gudenåen efter laks sidst på sæsonen. Forud vil der være en klubaften med fokus på grej og fiskemetoder. Foreningen er vært ved grillpølser og brød ved åen.  
Dette initiativ mødte meget stor opbakning og ros.
- Der er løbende fluebindingsarrangementer med primært Finni og Ole som tovholdere. Der er plads til mange flere deltagere, og vi ønsker at se mange flere medlemmer. Allan sikrer at vi reklamerer herfor på Facebook.
- Afholdte arrangementer: Foredrag om Venezuela.

## Eventuelt

- Erik orienterer om landsdelsmøder i DSF m.m. Disse invitationer overbringes til Allan.
- Det aftales, at der fremover ikke afregnes for franskbrødsdatter og kaffe ved brede arrangementer såsom foredrag. Foreningen er vært ved dette, og det medtages i invitationer hvor relevant.
- Arkivfacilitet: Der arbejdes fortsat på at vi sikrer relevante dokumenter i en form for arkiv.
  - Når der er tale om e-mail kommunikation med myndigheder eller aftaleparter, så er dette relativt sikkert i de tilfælde, hvor flere bestyrelsesmedlemmer og suppleanter er på korrespondancen. I tilfælde hvor formel korrespondance kun tilgår ét bestyrelsesmedlem, så skal der arkiveres en kopi.
  - Der skal laves en oversigt over vores aftaler, inklusive lodsejraftaler, og hvem de er indgået med. Hvis de er uformelle, så skal de internt refereres med tilstrækkelig detaljegråd.
  - Andre ting der skal identificeres og arkiveres sikkert: Login (f.eks. hjemmeside), seneste regnskab.
  - Der er identificeret en hylde i pengeskab/brandskab, som tilgår dette formål. Relevante bestyrelsesmedlemmer har kode.
- Vi skal huske at lave yderligere video til bådintro (Inklusive afbryder/batteriomskifter). Vejret har ikke været optimalt.
- Båden: Jesper gennemgår kølruller og eventuelt behov for udskiftning. Båden ligger ofte skråt, og har ikke de rette kontaktflader til trailer. Spillet fungerer umiddelbart udmærket. Jesper iværksætter og koordinerer arbejde efter bedste vurdering.
- Allan orienterer om bogen ”geddefeber”, og det at vi vil få 15 eksemplarer af den ved Silkeborg Fiskeriforening (Mange tak!), samt hvorledes de distribuerer den. Allan afhenter disse, og vi gør lignende tiltag som Silkeborg for at sikre en kontakt med vores juniorer, da vi pt. kun har et par junior-tilbud om året. Vi er i fortsat dialog/erfaringsudveksling med Silkeborg FF.
- Der orienteres om at kommunen har ansat ny leder for ”Vand og Natur”, som starter 1/4.
- Der orienteres kort om de nye undersøgelser som DTU Aqua og frivillige har lavet, der kan have indflydelse på de utroligt lave bidrag af ørred fra tilløbene vandløb, også

i relation til vort fiskevand. Nogle resultater kendt, men arbejdet ikke færdigbehandlet og frigivet.

- Bådmotor: Vi får den serviceret som aftalt ved Sejs Marine til efteråret.

# Bestyrelsesmøde Skanderborg Lystfiskerforening 27/4 efter udsendt dagsorden

Deltagere: Erik, Jesper, Allan, Henrik, Peter, Lennart

Afbud: Nicolaj, Finni

## Økonomien

- Finni har femsendt skriftlig status. OK og godkendt, foreningen ser pt. ud til *omtrentligt* at gå i et lille minus på 4-500 kr
- To forståelsesmæssige spørgsmål til detaljer stilet til Finni per e-mail.

## Sandartfestival 2023

- Finni forestår sandartfestival i stil med tidligere år, og har lavet et flot oplæg.
- Oplægget indeholder ikke en junior-præmie. Hvis der er junior-præmie bør det være med i oplægget. Ellers skal junior-præmie nok afskaffes, og så fisker juniorer på lige fod med voksne (Bestyrelses-mødet hælder til det sidste, Finni afgør det suverænt).
- Allan tager spids på afslutning/præmieoverrækkelse, og glæder sig til at være pompøs galionsfigur.

## Arrangementer og eventuel fremdrift

- Peter undersøger fortsat omkring foredrag på elektronik. Henrik har talt med navnkundig lystfisker om selvsamme, samt er også i dialog omkring mobilt havørredfiskeri fra jolle. De rykker videre på sagen!
- Vi har indsendt 2 x junior-sommerferie-arrangementer i stil med tidligere år.
- Peter har ikke startet planlægning af Ø-hop (Fåborg, Avernakø), og smider info til Erik og Allan for SoMe markedsføring straks der er noget konkret. Det tænkes fortsat i slut-august.
- Jesper Gudenå Laksetur cirka slut september. Der er god tid til planlægning.

– Arrangement med effektlageret (~2. weekend i september) ikke konkretiseret endnu, dato forventet 9/9.

– 2 x fluebinding afholdt, markedsført på FB. Desværre med meget lavt deltagerantal.

– Peter foreslår at vi overvejer et ”begynderkursus” i Dørgefiskeri.

– Allan laver et mini-opslag om brug af jollen. Kort varsel for at sikre vejret tillader det.

Annoncerer til dem der ikke kan deltage om at kommentere, thi så laver vi et ekstra arrangement.

## **Udfordring ved Silkeborg Fiskeriforening (Junior Put)**

– Vi ønsker at deltage. Foreningen betaler deltagelse, særligt i det vi som forening har overskud på juniormedlemmer og støtte hertil.

– Erik sender opdateret liste over juniorer til Allan

– Allan sender ud – Personlig kontakt kan muligvis booste deltagelse.

– Erik vil gerne deltage som hjælper, og booker dagen.

## **Arkiv – Status og fremdrift**

– Erik har lagt chartek i arkivskab

– Finni har per e-mail berettet om og formidlet nogle relevante kontakt/logins.

– Lodsejerliste også samlet, og på vej ind. Såvel kontrakter som lister over ”uformelle”.

– ”Recipe for hostile takeover” foreslået ved Peter i form af et årshjul med alle de tilbagevendende begivenheder, betalinger, afrapporteringer etc. Et sådant årshjul sættes på agenda for næste møde hvor kasserer er til stede.

## **Kommunale samarbejder:**

– Situationen omkring broer og fiskepladser fra land samt nummerering blev opdateret med det vi ved, og vendt grundigt ifht. tale om vilkår. Allan og Nicolaj har besigtigelsen med kommunen, og her må dialogen fortsætte.

Tur med kommunen 4. maj planlagt på kommunens initiativ og spørgsmål.

## **Opdaterede kort**

– Erik iværksætter opdatering om et par uger, efter Allan og Nicolajs dialog med kommune.

## **Miljøindsatser**

Elbefiskning:

– Der blev lavet en meget detaljeret brainstorm på mange vandløb. De relevante blev søgt ud ved kriterier om (1) hvor har vi tidligere lavet et vedligeholdelses- eller forbedringsprojekt der er værd at følge op på og (2) hvor har der tidligere været mange fisk registreret for at efterprøve den generelle bestandsudvikling.

Allan melder tilbage til Jan, og spørger til datoer, så vi på kommende møder kan konkretisere planlægning og eventuel lodsejervarsling for tilladelse.

## **Gedderne sættes fri 1. maj – Er der noget vi skal være opmærksomme på?**

Der er enighed om, at eventuelle spisefisk bør ligge mellem 60 og 80 cm, men det er ikke noget vi for nuværende laver kantede regler omkring. De generelle regler siger, at vi skal passe på bestanden, have særlig opmærksomhed på at skåne bestanden af store fisk og der er baglimits.

## **Eventuelt**

– Småbådsklub (Midtjysk) låner lokalerne for egen intern konkurrence 29-30 september.

– Orientering ved Allan om væsentlig miljøhændelse, Hørning Rensningsanlæg, mandag 17/4.

– Vi har ingen af bestyrelsen kendte oplagte kandidater til fiskeakademi

– Allan fortæller kort om dagens møde og væsentlige emner i Brugerrådet for Sejlads på Gudenåen, samt hvorledes rådets prioriterede output formidles til selve Gudenåkomiteen.